
Érmesek az erőemelők, teké-
zők és birkózók, rekordrészvé-
tel a futóversenyen, valamint 
további sporthíreink. 7.-8. oldal

A sportolók kiváló ered-
ményeket értek el  

Bár a közkedvelt Múzeumok 
és Galériák Éjszakájának nem 
kedvezett az időjárás, sokan 
nem szalasztották el.  4. oldal

Látogatók százai keres-
ték fel a várat 

Tizenötödik évét ünnepli 
a Nefelejcs
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Jubileumára ünnepséget szer-
vezett a szociális szolgáltatáso-
kat nyújtó intézmény. Igényes 
időszakon van túl.     3. oldal
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Tavaly ősszel kezdte el az önkormányzat 
a városi park bejáratának építését. A téli 

szünetet követően folytatják a munkálatokat. 
A bejáraton kívül a Város megszerezte az épí-
tési engedélyt a teljes kerítésre is, melytől a 
biztonság növekedését, a közvagyon megóvá-
sát és energia-megtakarítást remél.

Agócs Attila polgármester kifejtette, a hosz-
szadalmas engedélyezési eljárás miatt a Város 
a projektet két részre osztotta. Az elsőben a 
park bejáratának megépítésére összpontosí-
tott. A mai gimnázium székhelyeként működő 
Berchtold-kastély és a melléképület között áll 
majd a hajdan kastély előtt elhelyezkedő ere-
deti kapu hozzávetőleges mása. Ezen a terüle-
ten jelenleg a kastély újjáépülő alagsori bejá-
ratát érintő tereprendezési munkák is folynak. 

„Gyönyörű közterület készül, mely jellegében teljesen 
különbözni fog az eddigitől” – nyilatkozta a pol-
gármester.

Továbbá – folytatta magyarázatát – a pro-
jekt keretében az egész tizennyolc hektáros 
parkot illeszthető elemekből készült kerítéssel 
veszik körül. „Az új kerítés hossza 1,4 kilométer 
lesz. Ebből több mint 500 méter fut a sínekkel pár-
huzamosan. Ez okozott jelentős komplikációkat az 
engedélyezés folyamán. Számítottunk rá, ezért is 
osztottuk ketté a projektet és kezdtünk a kapuval. 
A procedúra végül 2,5 év hosszúra nyúlt.” A sínek 
mellett a polgármester elmondása szerint a 
vasút védelmi vonala nyúlik végig, itt helyez-

kednek el a jelzőberendezések. „Nagyon szigorú 
kritériumok vonatkoznak a sínek és a töltések kö-
zötti távolságok betartására. Ezért már előre felhí-
vom a nyilvánosság figyelmét, hogy e szakaszon a 
kerítés a fák között és a járda közvetlen közelében 
is fut majd. Eleinte ez talán furcsa hatást kelthet, de 
nem volt választásunk.”

Az önkormányzat azért döntött a kerítés 
megépítése mellett, hogy megvédje a park tár-
gyi felszereltségét és növényeit a vandáloktól, 
s hogy megelőzze az alkalmazkodni képtelen 
lakosok csoportosulását. „Nemcsak helyi, hanem 
a környező községekből érkező vandálok is rongál-
ják a parkot. Ezért éjjelre be akarjuk zárni, ami 

Nemsokára elkészül a park kerítése Nemsokára elkészül a park kerítése 

egyébként máshol sem szokatlan. A nagyobb parkok 
esetében évek óta ez a gyakorlat” – tájékoztatott 
Agócs Attila. A park éjjeli zárva tartásától az 
önkormányzat áram-megtakarítást is remél. 

„75 világító pont található a területen, ami a város 
közvilágításának közel 10%-át teszi ki. Éjjelre ezt 
ki fogjuk tudni kapcsolni, tehát spórolunk az áram-
mal.”

A projekt teljes költsége 230 000 euró, amit 
az önkormányzat saját költségvetéséből fedez. 

„Az összeg minden említett tételt tartalmaz: a dísz-
kaput, a park és a kastély alagsori bejáratának meg-
építését, 1,4 km kerítést és 3 további kaput.”

Mikuš Kovácsová Klaudia, ford: za

A projekt első részében a kapu megépítésére összpon-
tosítanak.    Fotók: kmk
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Április 27-i ülés
Az ülés hivatalos megnyitása, a 
napirend, s a kiegészítő napi-
rendi pontok jóváhagyása, a ha-
tározat-előkészítő bizottság, a 
jegyzőkönyvvezető, valamint a 
jegyzőkönyv-hitelesítők megvá-
lasztása után a gyűlés a képvi-
selői interpellációkkal folytató-
dott.

Rubint képviselő azt firtatta, 
működik-e még a City monitor 
applikáció. Rákérdezett a gaz-
dasági fejlesztési terv munka-
csoportjaira is, mivel egyes ta-
gok még nem lettek megszólítva. 
Harmadszorra pedig a Szput-
nyik előtti kátyúra irányult az 
érdeklődése, amely szerinte 
gondot okoz a közlekedésben. 
A polgármester reagált: a kátyú 
megyei útszakaszon van, ezért 
megoldást a Regionális Útkezelő 
Vállalatnál keres. A City moni-
torral kapcsolatban elmondta, a 
leállás országos. Ha van igény a 
folytatásra, új szolgáltatót kell 
találni. A fejlesztési terv mun-
kacsoportjainak összehívása és 
annak módja az adott csoport 
vezetőjének hatásköre, igény 
esetén hozzájuk kell fordulni. 
Kerekes képviselő annak meg-
fontolására kérte a testületet, 
hogy némely lakott területeken, 
főként az iskolai intézmények-
nél, vagy a „virágos“ utcákban, 
a Vöröskő alatt és a Kalaj utca 
környékén csökkentsék a meg-
engedett sebességet 50 km/ó-ról 
30-ra. Szerinte ez hozzájárulna 
a gyerekek, kerékpárosok és 
gyalogosok biztonságához. Az 
EÚ ugyancsak ezt preferálja. 
Második javaslata szerint meg-
fontolandó két, jelenleg eladó 
vár alatti ingatlan megvásárlása. 
Ő szorgalmazná ezt a befekte-
tést. A sebességcsökkentéssel 
kapcsolatban a polgármester 
azt válaszolta, hogy ha a köz-
lekedési bizottság szakemberei 
releváns módon kidolgozott 
anyagot nyújtanak be, a vezetés 
nyitott lesz rá. Viszont az adott 
városrészek kiválasztásában 
érzékenyen kell eljárni, hogy a 
tranzit forgalom ne lassuljon le. 
Az ingatlanokkal kapcsolatban 
emlékeztetett: az árak irreálisak, 
esetleg egy befektető számára 
lehetnek elfogadhatók, bár az 
ötlet jó. A polgármester ebben a 

napirendi pontban tájékoztatott 
egy grémiumban tárgyalt témá-
ról. Füleken múlt év végétől nem 
rendel diabetológus. Az előző 
orvosnő családjával és a megyei 
önkormányzattal karöltve ke-
resett a város három hónapon 
át új orvost a rendelő megnyi-
tásához, többeket megszólított, 
ám egyetlen szakorvos sem ren-
delkezik szabad kapacitással és 
nem szeretnék elhagyni jelenlegi 
helyüket. A páciensek valószínű-
leg kénytelenek lesznek a loson-
ci diabetológusokhoz fordulni.

A következő pontban Visnyai 
alpolgármester terjesztette be a 
testület szakbizottságainak ja-
vaslatait. Ezt követte a Nefelejcs 
nonprofit szervezet éves beszá-
molója, melyet az igazgatónő, 
Veronika Rusnáková adott elő. 
A beszámoló teljes terjedelmé-
ben nyilvános a város honlapján. 
Anderko képviselő tájékozta-
tott a nyugdíjas otthonban tar-
tott tűzbiztonsági ellenőrzésről, 
mely egy országos ellenőrzés 
része. Mint minden hasonló in-
tézményben, Füleken is több a 
fekvőbeteg, mint amennyi tűz-
biztonsági szempontból meg-
felelő lenne. Az ágyhoz kötött 
ügyfelek evakuálása ugyanis 
igényesebb. A polgármester sze-
rint az egész országban ilyen a 
helyzet, s ezek az intézmények 
kezdenek hospice-re hasonlíta-
ni. Véleménye szerint jó, hogy az 
állam ellenőrzi az intézménye-
ket, de kíváncsi, milyen befek-
tetési stratégiával és támogatási 
rendszer felállításával fog majd 
az állam reagálni a kontroll 
eredményeire, hogy az önkor-
mányzatok a sztenderdekhez 
igazíthassák az épületeket. Ezt 
országosan kell megoldani, az 
önkormányzatoknak nem áll 
módjában saját forrásokat biz-
tosítani ekkora beruházások-
hoz. A polgármester arra kérte 
az igazgatónőt, hogy ő maga is 
keresse a szociális szolgáltatás 
külső finanszírozási lehetősége-
it, hiszen az önkormányzatok 
többségénél ez így van, a város 
költségvetésére pedig nagy ter-
het ró a szolgáltatás. Évente kb. 
130000 eurót költünk rá. Hozzá-
tette, hogy közös kampányt in-
dítanak az idősek és fogyatékkal 
élők napközi otthona kapacitá-
sának betöltésére, ehhez kérte 

Rovat: A képviselő-testület üléseiről

Az utóbbi év magasabb ener-
giaárai miatt nőtt a lakosok 

és a vállalkozók érdeklődése az 
alternatív energiaforrások iránt, 
melyek közé a fotovoltaikus 
berendezések is tartoznak. Em-
lékeztetjük a lakosokat, hogy 
a  Szlovák Köztársaság Terület-
rendezési és Építési Hivatala út-
mutatója alapján minden 10,8 kw 

- 50 kw teljesítményű berendezés 
bejelentésköteles a helyi Építési 
Hivatalban. 

A 10,8 kw-nál kisebb teljesít-
ményűeket nem szükséges beje-

A fotovoltaikus berendezések telepítését 
jelenteni szükséges

lenteni, ez alól kivétel, ha az állam 
által védett kulturális emlékek 
térségében – műemlékvédelmi 
övezetben telepítik azokat (Fülek 
esetében a templom környékén és 
a vár alatt, lásd a képen jelölve). 
További információk ezen a lin-
ken: : https://lnk.sk/inku

kmk, ford.: za

a képviselők közreműködését is. 
Az ülés a városi rendőrség 

2022 utolsó negyedéves jelenté-
sével folytatódott. A rendőrpa-
rancsnok tájékoztatást adott az 
állomány eredményeiről és egyes 
konkrét esetekről. A részletes 
jelentés megtalálható a városi 
honlapon. A következő pont-
ban a képviselők megszavazták 
a testület szakbizottságainak 
új eljárási szabályzatát, mely a 
szlovákiai Transparency Inter-
national igényeihez és a város új 
statútumához igazodik. Ezután 
került elfogadásra a 2/2023 sz., 
a szociális szolgáltatásokról és 
a szociális szolgáltatások díjáról 
szóló önkormányzati rendelet 
és a 3/2023 sz. önkormányzati 
rendelet az általános tisztaság-
ról, a zöldterület védelméről és 
a közrend betartásáról a város 
területén. Az első rendeletben a 
képviselők jóváhagytak a város 
költségvetéséből az idősek és 
fogyatékkal élők napközi ottho-
nának rászoruló kliensei számá-
ra fejenként havi 55 euró támo-
gatást. A másik rendelet csupán 
aktualizálja a meglévő egyes 
részeit. A napirend következő 
pontjában a főellenőr asszony 
számolt be a város képviselői-
nek tevékenysége eredményei-
ről. A 11. pontban a képviselők 
jóváhagyták a város költségve-
tésének költségvetési intézke-
déssel történő módosítását, ami 
ez esetben a pénzeszközök egyes 
költségvetési tételek közötti át-
utalása. A büdzsé összege sem 
a bevételi, sem a kiadási olda-
lon nem változik. Ezután került 
sorra a vagyonjogi ügyek és az 
időszerű ügyek megtárgyalása. 
A városatyák szavaztak a városi 

könyvtár nyitva tartásáról – a 
nyitva tartás takarékossági okok 
miatt heti 20 órára csökken. To-
vábbi ok egy teljes állásban lévő 
könyvtáros nyugdíjba vonulása 
és a látogatottság csökkenése 
is. Munkanapokon csupán átla-
gosan 15 fő látogatja a könyv-
tárat. A polgármester reméli, ez 
csupán átmeneti lépés lesz és a 
gazdasági helyzet javulásával 
visszatérhetnek az eredeti mű-
ködtetéshez. A továbbiakban 
szavaztak a szerkesztőbizottság 
új tagjáról és a helyi újság főszer-
kesztő-helyettesének személyé-
ről. A képviselők jóváhagyták, 
hogy a VMK volt igazgatónője, 
Illés Kósik Andrea helyét az új 
igazgatónő, Tóth Éva vegye át. 

A vitában a polgármester be-
számolt a parki kerítésépítés 
újraindulásáról és a papréti jár-
dákkal, a váralja közművesíté-
sével, a Vasúti- Park-Sládkovič 
utcák belső területi felújításá-
val, valamint a parkot az ipari 
övezettel összekötő kerékpá-
rút folytatásával kapcsolatos 
közbeszerzések befejezéséről. 
Meg kell várni a minisztérium 
ellenőrzését, s a következő he-
tekben indulhat az építkezés. A 
Város intenzíven foglalkozik a 
közbiztonsággal és a köztiszta-
sággal, a tér környékén sor kerül 
az első lépésekre. 

A polgármester végül megkö-
szönte a jelenlétet és berekesz-
tette az ülést.

A tanácskozás minden jegyző-
könyve, határozata, munkaanyaga, 
valamint vágatlan videófelvétele 
megtalálható a város honlapján: 
www.fiľakovo.sk.

Mikuš Kovácsová Klaudia, 
ford.: za

Fotó: pixabay.com

https://lnk.sk/inku
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Mintha csak tegnap lett volna, amikor 
a Nefelejcs nyugdíjas otthon ünnepelte 

10 éves fennállását. Szinte hihetetlen, hogy a 
létesítmény már 15 évvel ezelőtt nyitotta meg 
kapuit a  kliensek, a hozzátartozók és a nyil-
vánosság részére, így támogatva azokat, akik 
segítségre és tanácsadásra szorulnak ezen a 
téren.

A nyugdíjas otthon gördülékeny tevékenysé-
gét több személy is támogatta, többek között 
Agócs József egykori polgármester és az ak-
kori városi képviselőtestület tagjai, akik azon 
munkálkodtak, hogy a  városnak saját  nyug-
díjas otthona legyen. De ugyanúgy a nonprofit 
szervezet igazgatási tanácsának tagjai, a város 
szakmai munkatársai, az építésben részt vevő 
cégek és mindenki, aki valamilyen módon 
hozzájárult a projekt sikeres véghezviteléhez. 
Végül, de nem utolsósorban köszönet illeti az 
Amália és a Nefelejcs n. szervezet első igazga-
tónőit, különösen Veliká Máriát, aki 2008-tól 
2022-ig eredményesen vezette ezt az intéz-
ményt.

Köszönet illeti továbbá a jelenlegi városve-
zetést, a képviselőket, a városi szervezeteket, 
a kulturális intézményeket és egyéb támo-
gatókat a kiváló együttműködésért. Kieme-
lendő az EKMED céggel való közös munka, 
amely egészségügyi ellátást, gyógyszereket és 
egyéb gyógyászati   segédeszközöket biztosít az 
ügyfelek számára. Örömünkre szolgál, hogy 
jó kapcsolatokat ápolunk a  helyi iskolák-
kal, amelyek mindig szívesen gondoskodnak 
a  kultúrműsorról intézményünkben, fiatalos 
lendületet kölcsönözve ez által közösségünk 
tagjainak. Jó érzéssel tölt el a Nyugdíjas Klub 
és a  Nyugdíjas-egyesület felénk irányuló ér-

Fennállásának 15. évfordulóját ünnepli 
a Nefelejcs nyugdíjas otthon

deklődése, akik mellesleg aktívan részt vesz-
nek tevékenységünkben.

Az elmúlt évek emberpróbálók voltak szá-
munkra, elsősorban a COVID-19 világjárvány 
kitörése miatt, amely érintett minden ügyfelet, 
alkalmazottat és családtagot. A járvány után, 
2022-ben sikerült kibővítenünk szolgáltatása-
inkat az egészségkárosultak és ezáltal támo-
gatásra szorulók számára kialakított nappali 
ellátóval.

Elismerés illeti az otthonban dolgozókat az 
odaadó, szakszerű és színvonalas munkájukért. 
Ezen személyek összetartása és csapatmunká-
ja nélkül nem lenne lehetőségünk ilyen magas 
szintű szolgáltatásokat nyújtani, nélkülük 
minden igyekezet értelmetlen lenne.

A szervezet jövője az általa nyújtott szolgál-
tatások minőségének növelésében és szélesí-
tésében, az alkalmazottak folyamatos képzé-
sében rejlik, valamint abban, hogy megőrizze 
a  szolgáltatásokra szoruló kliensekhez való 
maximálisan emberséges hozzáállást.

Rusnáková Veronika, igazgatónő
Ford.: dk, dp

A földtulajdonosok – különösen a  mező-
gazdasági területekkel szomszédos földek 

gazdái – egyik kötelessége a rendszeres gyom-
talanítás. Az említett kötelezettség be nem tar-
tása magas bírságot von maga után. 

A  Losonci Járási Hivatal mint a mezőgaz-
dasági földterületek védelmét és hasznosítását 
felügyelő illetékes államigazgatási hatóság fel-
hívja a  figyelmet az egyre nagyobb számban 
előforduló elhanyagolt területrészekre. Ebből 
Fülek kataszteri területe sem kivétel. „Az el-
gyomosodott övezetek sok esetben veszélyeztetik a 
terület ökológiai stabilitását. A gyomnövények me-
zőgazdasági területekre való terjeszkedése károsítja 
és elértékteleníti azokat, valamint nehezíti a  terü-
let mezőgazdasági hasznosítását. Figyelmeztetünk 
minden földtulajdonost, -bérlőt és ingatlankezelőt, 
hogy mezőgazdasági és nem mezőgazdasági terü-
leteiket tartsák gazmentes állapotban, a gyomnö-
vények rendszeres, következetes és mindenekelőtt 
időben történő eltávolításával, hogy azok ne ter-
jedjenek át a szomszédos területekre” – közölte a 
járási hivatal. 

Továbbá tájékoztatott, hogy amennyiben 
a  tulajdonosok, bérlők vagy kezelők tétlen-
ségükkel egy olyan terület elgazosodását 
okozzák, amely mezőgazdasági terület szom-
szédságában van, illetve elmulasztják a járási 
hivatal által elrendelt kötelezettségüket, sza-
bálysértést (magánszemélyek) vagy közigaz-
gatási szabálysértést (jogi személyek vagy kis-
vállalkozók) követnek el. A magánszemélyek 
az ilyen cselekményért a  földterület minden 
hektárjáért 330 euróig terjedő pénzbünte-
téssel, míg a jogi személyek a mezőgazdasági 
földterület hektáronkénti 33 200 euróig terje-
dő bírsággal sújthatók. 

Fülek kataszterében a  leggyakoribb beha-
toló növényfajok közé tartozik az ártéri ja-
pánkeserűfű, a kőrislevelű juhar, a  mirigyes 
bálványfa és a  kanadai aranyvessző. „Ezen 
növények spontán terjedése veszélyezteti az őshonos 
növényfajok biodiverzitását. A  földek tulajdonosai, 
bérlői vagy kezelői kötelesek gondoskodni a behatoló 
növényfajok minisztérium által megszabott általá-
nos érvényű jogszabály szerinti eltávolításáról, és a 
telekről olyan módon gondoskodni, hogy megakadá-
lyozzák azok továbbterjedését” – mondta el Kuz-
ma Gréta, a városi hivatal munkatársa. 

A Szlovák Köztársaság Állami Természetvé-
delmi Hivatala javaslatot dolgozott ki az inva-
zív növény- és fafajták eltávolítására. Megta-
lálhatók a www.filakovo.sk honlapon.

kmk, ford.: dp, za

Milyen a  születési arány, hány lakosunk 
van összesen? Városunk fontosabb sta-

tisztikai adatait közöljük.
Míg 2012-ben Füleknek közel 10 800 lakosa 

volt, a születések számának fokozatos csökke-
nése, a nagyfokú migráció, a populáció örege-
dése, a pontosabb elektronikus nyilvántartás 
és a nem csak Szlovákiában jellemző csökkenő 
trend nagymértékű lakosságfogyatkozást oko-
zott. Ez éves átlagban száz főt jelent.

Az utolsó, 2021-es népszámlálás óta Fülek 
átkerült a 10 000-nél kevesebb lakossal rendel-
kező városok kategóriájába. 2022. december 
31-én a városnak pontosan 9580 lakosa volt. 
Ennek oka elsősorban a születések alacsony és 
az elhalálozások magas száma, valamint a lako-
sok erőteljes migrációja. 

Tavaly csak 67 állandó füleki lakhellyel ren-
delkező gyermek született, ebből 27 fiú, 40 lány. 

Ugyanakkor az elhunytak száma 124-re nőtt 
(51 férfi, 73 nő). 2022-ben a városba 79 lakos 
költözött, viszont 135-en költöztek el.

Akadnak még érdekes számok:
- a lakosság átlagos életkora tavaly 41 év volt, 

de a városban 9 olyan személy él, aki 95 vagy 
több éves,

- él itt 40 család, amelyben 6 vagy több gyer-
meket nevelnek, ebből 5 családban van 10, sőt 
11 gyermek,

- december 31. dátummal Füleken 883 „Fülek 
város”-ba bejegyzett, tehát konkrét lakcímmel 
nem rendelkező állandó lakhelyű személy élt 
(a 278 fős növekedés oka a Daxner utca 73.,75. 
és 77. sz. alatti lakhelyek megszüntetése volt, 
melyet az épület, az ún. kollégium tulajdonosa 
kérvényezett).  

A 10 000 fős határ alá esés nem csupán a kép-
viselő-testület létszámának 13-ra csökkenésé-
vel jár, hanem azzal is, hogy a város 2023-ban 
kb. 200 000 euróval kevesebb részadóhoz jut.

Cíferová Iveta, ford: za

Fülek számokban

A területek elgyomosodásáért 
komoly pénzbírság jár

Jubileumi ünnepség. Fotó: a Nefelejcs archívuma

Fotó: pixabay.com

http://www.filakovo.sk
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Május 13-án a vár és a Városi Honisme-
reti Múzeum is késő estig tartott nyitva. 

Mindkét helyszínen a Múzeumok és Galériák 
Éjszakája rendezvény zajlott, amelyre össze-
sen 706 látogató érkezett. Az eseményt Jurašek 
Kamil foszforeszkáló festményeinek kiállítása 
nyitotta, amelyet 256 érdeklődő tekintett meg. 
Nagy sikert aratott nemcsak a gyermekek kö-
rében, hiszen az UV-lámpákkal megvilágított 
képek látványa a sötétben nem mindennapi 
élményt nyújtott. 

A várban a műsor 19.00 órakor vette kez-
detét a Petőfi Sándor születésének 200. évfor-
dulója alkalmából rendezett kiállítás megnyi-
tójával, ahol a látogatók érdekes információk 
és eredeti dokumentumok mellett a költő a 
kortárs művészetben és popkultúrában meg-
jelenő alakjával is találkozhattak. A kiállítás 
Petőfi szlovák vonatkozásaival, illetve füleki 
látogatásával foglalkozik. A téma különböző 
multimediális eszközök, valamint korabeli 
tárgyak és azok másolatai segítségével kerül 
bemutatásra.

A legkisebbek arcára széles mosolyt csalt a 
Zábavka Színház a hercegnőt megmentő bo-
hócról szóló előadása. A Poker helyi zenekar 
koncertjén a blues-rock rajongói találtak ked-
vükre valót, záróműsorként pedig a Tűzfészek 
Társulat színpompás ledshowja varázsolta 
felhőtlenné az esti hangulatot. 

FVM

Látogatók százai keresték 
fel a Füleki Várat

Mi az idősek és fogyatékkal élők 
napközi otthona?
A napközi otthonban azon 18 év feletti ügy-
feleknek biztosítunk szolgáltatásokat, akik 
nem önállóak minden önellátási művelet és 
az alapvető közösségi tevékenységek tekin-
tetében, néhány tevékenységnél felügyeletre 
szorulnak elsősorban (mentális vagy fizikai) 
fogyaték, vagy egészségi állapotuk hosszan 
tartó romlása miatt. A napközi alkalmas 
a  III. és magasabb fokú egészségügyi rászo-
rultság kategóriájába tartozó idősek számá-
ra is. A szolgáltatást azoknak az ügyfeleknek 
is szánjuk, akik hendikepjük ellenére termé-
szetes otthoni környezetükben szeretnének 
maradni, és csak bizonyos napszakban láto-
gatnák a napközi ellátót, ahol szakemberek 
törődése mellett aktívan és közösségben töl-
tenék idejüket. 

Mikor vehető igénybe a napközi ott-
hon és mennyibe kerül a szolgáltatás?
• Járhat naponta vagy csak egyes napokon, 
saját döntése szerint 
• Jöhet egész vagy csupán fél napra is 
• Megválaszthatja az érkezés és távozás idő-
pontját is: hétfőtől péntekig 7.00 és 17.00  
óra között
• A napközi otthonban a szolgáltatásért és az 
étkezésért kell fizetni
• A napközi szolgáltatásainak napi díja 2,50 € 
(ezen felül a város hozzájárul lakosai számá-
ra a szolgáltatáshoz havi 55 €-val, a községek 
havi 25 €-val)
• Ez az elfogyasztott étel árával egészül ki. Az 
étel a Nefelejcs otthon kiváló konyhájában 
készül.                                                                                                                                                           
                                                                                                                              

Aktuális étkezési díjak:
reggeli + tízórai............................1,41 € / nap
ebéd + uzsonna..............................3,60 €/ nap

Egész napos étkezés.........................5,01 €/nap

Aktivitások
Különféle, testi és lelki egészséget támogató 
tevékenységeket kínálunk:
• Az ügyfél egyéni megközelítése – képesség 
és készségfejlesztés 
• Tevékenységek – ajándék- és dísztárgyak 
készítése 
• Zeneterápia, memóriagyakorlatok, társasjá-
tékok
• Mozgás és relaxációs játékok
• Érdekességek olvasása, időszerű témák meg-
beszélése 
• Ebéd utáni pihenő az udvaron - lehetőség 
van szabad foglalkozásra

A napközi otthon nyitva tartása: munkana-
pokon 07:00 és 17:00 óra között.

Hol található:
Vajanský u. 5/2282, 986 01 Fülek 
– a művészeti alapiskola egykori épületében 

Részletes tájékoztatás: 
Nefelejcs n.t. Kertész út 2, Fülek
Mgr. Veronika Rusnáková
Tel. 047/4379099,  mob.:0907278083
riaditelka@nezabudka-fi.sk

Kedves füleki és kör-
nyékbeli lakosok!  
A füleki napközi otthonban 
minőségi ellátást kínálunk 
modern környezetben:

• Képesített személyzet
• Akadálymentesített tér 
• Szociális tanácsadás
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Fotók: FVM/Mesiarik Marian



52 0 2 3 .  M Á J U S I N T E R J Ú / K U L T Ú R A

A Füleki Városi Művelődé-
si Központ új igazgatónője 

márciustól Tóth Éva. Illés Kósik 
Andreát váltja nem csupán az 
igazgatói, hanem a Füleki Hírlap 
főszerkesztő-helyettesi posztján 
és szerkesztőbizottsági tagként is. 
Beszélgetésünkből személyét és 
intézményi terveit mutatja be.
Honnan származik, és mi köti Fü-
lekhez?
Losoncon születtem több, mint 
fél évszázada. A  losonci magyar 
tannyelvű alapiskola után a  füle-
ki gimnáziumban folytattam a ta-
nulmányaimat. 
Érettségi után Ön elhagyta a régi-
ót. Mivel foglalkozott akkoriban?
A losonci amatőr színtársulatból 
Kassára a Thália Színházba veze-
tett az utam, ahol összesen 17 évig 
dolgoztam. Először segédszínész-
ként, majd színészként, de mivel 
kis létszámú társulat voltunk, ha 
kellett felváltva súgtunk, kellé-
keztünk, ügyeltünk is – mikor 
kit kellett helyettesíteni. A Thália 
akkoriban rengeteget tájolt, előa-
dásaink nagy része Kassán kívül 
valósult meg. Én egy idő után 
kezdtem belefáradni a sok uta-
zásba, jónak láttam valami más-
felé is irányulni. Így jelentkeztem 
a besztercebányai Bél Mátyás 
Egyetemre, magyar tolmács-for-
dító szakra. Ezt munka mellett el 
is végeztem, igaz, közben irodai 
dolgozó lett belőlem, mivel a szí-
nészéletet egyre nehezebben lehe-
tett összeegyeztetni az egyetemre 
járással. Művészeti titkárként 
három évet töltöttem az igazga-
tóságon, közelből kóstolva bele 
minden nehézségbe, ami egy ki-
sebbségi színházat érinthet.
Tanulmányai végeztével maradt 
tehát a fordításnál?
Otthagyva a színházat egyéni 
vállalkozóként folytattam tovább 
a pályafutásomat. A fordítás ma-
gányos tevékenység, 16 évig ke-
restem ezzel a kenyerem, nagyon 
élveztem, hogy a magam ura va-
gyok, ráadásul sokféle területtel 
megismerkedtem, sokat tanultam 
a különböző szövegeknek kö-
szönhetően. 
Kassáról hazaköltözött Losoncra. 
Miért szólította meg a művelődési 
központ igazgatásának lehetősége?
Losoncon elindítottam a Lo-
sonci Anziksz blogot, mert úgy 

találtam, ideje felrázni az egyre 
fogyó losonci magyarságot. Sike-
rült ehhez társakra is lelnem, így 
apró lépésekkel haladva különféle 
rendezvényeket, beszélgetéseket, 
előadásokat, helytörténeti sétákat 
szerveztünk közösen. Sajnos a co-
vid a blog írását is mellékvágány-
ra küldte, jelenleg csak a blog fa-
cebook oldala működik. Épp azon 
morfondíroztam magamban, 
hogy újra kellene kezdeni a 
blog írását, a kisebb-nagyobb 
rendezvények szervezését 
Losoncon, amikor kiderült, 
hogy Füleken a VMK igazgatói 
posztjára pályázatot írtak ki. 
Mivel szeretem a kihívásokat, 
jelentkeztem és most itt vagyok.
Mik a tervei az intézménnyel? 
Vannak konkrét víziói a jövőre 
nézve?
A füleki VMK a környék kul-
turális bástyája lehetne, hiszen 
korszerűen felszerelt színpaddal 
és színpadtechnikával rendelke-
zik, és maga az épület beltere is 
fel van újítva. Az eddigi műsor-
kínálat a „Klub” maroknyi csapa-
tának és az előző igazgatónőnek 
köszönhetően gazdag és sokrétű 
volt, most azt szeretnénk elérni, 

hogy a rendezvények „teltházzal” 
valósuljanak meg. Tudom, hogy 
nehéz időket élünk, az emberek 
többsége jól meggondolja mire 
adja ki a pénzét, de bízom benne, 
hogy átgondolt műsorkínálattal 
mindenkinek tudunk majd az ér-
deklődésének és pénztárcájának 
megfelelő programot kínálni. Sze-
retnénk jobban nyitni a látogató-
ink felé, legyen szó a közösségi 
hálókon való kommunikációról, 
vagy akár a jegyvásárlás meg-
könnyítéséről. Nem mindenki bír 
feljönni a második emeletre, hogy 
jegyet vegyen… 
Ezt hogyan érné el?
Fontosnak tartom, hogy megszó-
lítsuk a környék falvait is, illetve 
azok lakóit. Első körben a májusi 
színházi előadásainkat népszerű-
sítették, illetve árulták helyben a 
jegyeket, kisebb-nagyobb siker-
rel. Ami a rendezvényeket illeti, 
sok függ a pályázatoktól, azok 
sikerességétől, de a nagyobb vo-
lumenű programok mellett sze-
retnék egyszerűbb, könnyebben 
kigazdálkodható rendezvényeket 
is megvalósítani bevonva a helyi 
szereplőket. Szeretném a helyi 
intézményekkel még szorosabb-

Tóth Éva: Mindannyiunk célja, hogy tartalmasabbá tegyük az életet Tóth Éva: Mindannyiunk célja, hogy tartalmasabbá tegyük az életet 

ra fonni az együttműködést, köl-
csönösen segítve és támogatva 
egymást. Úgy gondolom, mind-
annyiunknak az a célja, hogy tar-
talmasabbá tegyük az életet, nívós 
kikapcsolódási lehetőségeket te-
remtve a látogatóinknak. 
Milyen kedvtelésnek hódol a sza-
badidejében?
Egyetlen dolgot sajnálok, amióta 
Fülekre járok, hogy sokkal ke-
vesebb időm van a kertre, ahová 
én kikapcsolódni járok, legyen 
szó akár ásásról vagy ültetésről, a 
gyomlálás pedig kifejezetten pi-
hentet! A Losonci Anziksz blog öt-
lete is ásás közben jutott eszembe, 
szóval a kreativitás (is) a kertben 
terem!

kmk, et. Ford.: et

A szervezők idén is változatos 
műsorral készülnek a hagyo-

mányos Palóc Napokra és Füleki 
Városnapokra, amelyekre 2023. au-
gusztus 11. – 13. között kerül sor.

Pénteken, augusztus 11-én a nép-
szerű szlovák előadó, Adam Ďurica 
koncertje 21:00 órakor kezdődik a 
füleki vár udvarán. Előzenekara a 
jól ismert Elán Forever együttes lesz.

A szombati zenei estet 19:00 órai 
kezdettel a PASO (PANNONIA 
ALLSTARS SKA ORCHESTRA) 
együttes nyitja meg, majd 21:00 órá-
tól a magyar zenei élet nagyágyúja, 
CHARLIE lép színpadra.

A koncertekre 15 eurós kedvez-
ményes jegyek már JÚNIUSBAN 
megvásárolhatók, a szervezők pá-
ros kedvezményes jegyet 25 euróért, 
illetve 2 napra szóló páros belépője-
gyeket is kínálnak 40 euróért. A je-
gyek online a www.kultura.filakovo.
sk oldalon, illetve személyesen vá-
sárolhatók meg a VMK irodájában, 
munkaidőben 8:00 – 16.00 óra kö-
zött. VMK

Kedvezményes jegyek a 
Palóc Napok koncertjeire

Fotó: TÉ archívuma
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Jelentős rendezvények Füleken 2023  júniusában

06. 03. 

Városi Gyermeknap
Nyári színházasdi
Helyszín: Városi park
Szervező: Városi Művelődési Központ
A Nyári színházasdi program előadásait a Kisebbségi Kultu-
rális alap támogatja.

10:00

06. 09-ig
Jurašek Kamil „A fény országai“ c. képkiállítása
Helyszín: Városi Honismereti Múzeum – galéria
Szervező: Füleki Vármúzeum

06. 10. 

Gyerektáncház a File Bandával 
Vendég: Dobroda zenekar
Helyszín: Városi Művelődési Központ bálterme 
Szervező: Füleki Városi Művelődési Központ, Iuvenis 
Neogradiensis Polgári Társulás

17:00

06. 10.

Füleki Zsákszínház
Négyesben      
Játék 2 részben, Spiró György Kvartett c. komédiája 
alapján, a társulat szerkesztésében, 16 éven felülieknek
Helyszín: Városi Művelődési Központ színházterme
Szervező: Zsákszínház, Városi Művelődési Központ

18:00
 

06. 14.

Zolcer János HÁBORÚ – MIÉRT DÚL HÁBORÚ 
UKRAJNÁBAN? című új könyvének bemutatója
Helyszín: Füleki Városi Könyvtár
Szervező: Füleki Vármúzeum

06. 16.

A Faetűdök c. kiállítás megnyitója
Helyszín: Városi Honismereti Múzeum – galéria
Szervező: Füleki Vármúzeum
Társszervező: Erdészeti és Faipari Múzeum, Zólyom

16:00

11. 15-ig

“Lássa, kedves öcsém – zo Slováka všecko vystane, 
ešte aj magyar költő” c. kiállítás 
Petőfi körút 200 – Petőfi nyomában Gömörben és Nógrád-
ban – kiállításláncolat a költő születésének 200. évfordulója 
alkalmából 

Helyszín: füleki vár – Bebek-torony
Szervező: Füleki Vármúzeum 
Partnerek: Magyar Nemzeti Múzeum, losonci Nógrá-
di Múzeum és Galéria, rimaszombati Gömör-Kishonti 
Múzeum, MNM Forgách-Lipthay Kastélymúzeum – 
Szécsény, MNM Palóc Múzeuma – Balassagyarmat

* A szervezők fenntartják a műsorváltozás jogát.

Tavasszal is folytató-
dott a Füleki Váro-

si Művelődési Központ 
FOLT Művészeti Mű-
hely rendezvénysoroza-
ta, ezúttal az Omár és 
a dzsinn című tantermi 
bábelőadással.

Április 26-án a füleki 
II. Koháry István Alapiskola 3. és 
4. osztályos tanulói Czuczor Nóra, 
Lanstyák Ildikó és Melecsky Kris-
tóf – a Vekker Műhely tagjai – 
közreműködésével azt a kérdést 
járták alaposan körbe, hogy ér-
demes-e mindig őszintének lenni. 
Omárt, a szókimondó kisfiút, a 
szobájába zárják, amikor vendé-
gek jönnek, nehogy őszinteségé-
vel kellemetlen helyzetbe hozzon 
bárkit is. Barátjával Benjivel, a 
selyemmajmocskával, arra a kö-
vetkeztetésre jutnak, hogy Omár 
a szókimondását egy dzsinnek 
köszönheti, aki ezzel a jellemvo-
nással ruházta őt fel. Kérdés, hogy 
meg lehet-e, illetve meg kell-e et-
től szabadulni…

Jeli Luca Sára kifejező báb-
színházi díszletében a teáskanna 
is szereplővé vált, bekapcsolva a 

Legyünk-e mindig őszinték? – a Vekker 
Műhely tantermi előadása Füleken

gyermekek fantáziáját. Mindkét 
előadás közönsége izgalommal 
követte végig Omár és barátja 
eszmefuttatását, kalandjait, végül 
a gyermekek azt próbálták elkép-
zelni, sőt el is játszani, hogyan 
zárul a szókimondó kisfiú törté-
nete. Az interaktív előadás végén 
aktívan bekapcsolódtak annak 
megtárgyalásába, hogy érdemes-e 
mindig őszintének lenni. A gyer-
meksereg két táborra szakadt, egy 
részük szerint őszintének kell 
lenni, igazat kell mondani, mert 
az helyes. A másik tábor szerint 
pedig figyelembe kell venni má-
sokat, ha őszinteségünkkel bajt, 
kényelmetlenséget okoznánk.
A Vekker Műhely tantermi bábe-
lőadása a Kisebbségi Kulturális 
Alap támogatásával jött létre.

Tóth Éva

A Füleki Vármúzeum nemcsak 
bővíti gyűjteményi állomá-

nyát, hanem a gyűjteményi tár-
gyak védelmét és szakszerű ke-
zelését is biztosítja. 2022-ben az 
intézmény ismét bekapcsolódott 
a  Szlovák Művészeti Alap 5.4 
számú, Gyűjteményi tárgyak res- 
taurálása és kezelése elnevezésű 
alprogram felhívásába. A projekt 
áttört faragású lócák helyreállítá-
sára irányult. 

A  szlovákiai magyarság egyik 
jellegzetes, regionális specifiku-
ma az Észak-Nógrádban és az 
egykori Gömör-Kishont várme-
gye délnyugati részén elterjedt, 
úgynevezett palóc áttört bútor. 
A  Füleki Vármúzeum gyűjte-

ményében nyolc áttört faragású 
ülőpad található (ebből 6 nagyon 
rossz állapotban). A pályázat cél-
ja az említett bútorok teljeskörű 
restaurálása volt, viszont a kapott 
támogatásnak köszönhetően egy 
gyűjteményi tárgy – az erdőőri 
munkához kötődő motívumok-
kal díszített kisvalkóci (Závada) 
áttört faragású lóca – helyreállí-
tására adódott lehetőség a múlt 
évben és idén. 

A konzerválási, konszolidációs 
és rekonstrukciós eljárásokból 
álló helyreállítási munkák kivite-
lezője Šmigrovský František volt. 
Az első két munkakör főként a fa-
anyag helyreállítására és a  fenn-
maradt autentikus elemek mű-

szaki állapotának javítására 
irányult, míg a rekonstruk-
ciós eljárások során sikerült 
visszaállítani a műtárgy ere-
deti szerkezetét.

Miután a lóca visszanye-
ri művészeti és történelmi 
értékeit, a tervek szerint a 
Füleki Vármúzeum kiállítá-
sai során kerül bemutatásra. 
A pályázatot közforrásból a 
Szlovák Művészeti Alap tá-
mogatta 2500 eurónyi ösz-
szeggel.

Az egyes munkafolyama-
tokat a következő fényké-
pek szemléltetik.

FVM

A Vármúzeum egy újabb restaurált, áttört faragású lócával büszkélkedhet

Értesítés!
Értesítjük az olvasókat, hogy 2023. május 1-től a következőképpen 
változott a könyvtár nyitvatartása:

Hétfő: 08:00 - 16:00 óra  Csütörtök: zárva
Kedd: zárva   Péntek: 10:30 - 16:00 óra
Szerda: 08:00 - 16:00 óra  Szombat: zárva.

Ebédszünet:  12:00 – 12:30 óra. A könyvtár csak munkanapokon tart nyitva. 

Fotó: VMK/ Akçay Edit

Fotók: FVM



72 0 2 3 .  M Á J U S K U L T Ú R A / S P O R T

Füleki Hírlap – ingyenes önkormányzati havilap
SZK KM reg. sz.: EV 3379/09
ISSN 1336 65 21
Kiadja és terjeszti: Füleki Városi Hivatal, Városháza u. 25., 986 01 Fülek. STAT. SZ.: 00316075, tel./fax: 047/4381001, 
e-mail: mesto@filakovo.sk
Nyomtatja: Alfa print s.r.o., Robotnícka 1/D, 036 01 Martin
Megjelenik 3700 db példányszámban a hónap utolsó napján.

Minden szerzői jog fenntartva. A szövegek, fotók és grafikák bármilyen további terjesztése csak a kiadó írásos jóvá-
hagyásával lehetséges. A kiadó nem felel a megjelentetett hirdetések tartalmáért és hitelességéért, sem az esetlegesen 
okozott károkért. Lapzárta a hónap 15. napján. A szerkesztőség fenntartja a jogot arra, hogy a lapzárta után érkező 
cikkeket nem közli. A többi cikknél fenntartja a jogot arra, hogy azokat szükség esetén lerövidíti, átszerkeszti vagy 
nem is közli. Névtelen szerzőtől származó, becsmérlő és politikailag elkötelezett cikkeket nem közlünk.

Szerkesztőség
Főszerkesztő: Mgr. Mikuš Kovácsová Klaudia (kmk), e-mail: tlacove@fila-
kovo.sk
Főszerkesztő-helyettes: Mgr. Tóth Éva (et), e-mail: eva.tothova@filakovo.sk 
Szerkesztő: Cíferová Iveta (ic), e-mail: iveta.ciferova@filakovo.sk 
Grafikus: Mgr. Mikuš Kovácsová Klaudia, e-mail: tlacove@filakovo.sk
Fordítások:  PhDr. Ardamica Zorán, PhD. (za), Mgr. Deák Szőke Lucia 
(dszl), Bc. Pócsaová Denisa (dp), Mgr. Kováčová Diana (dk), Akçay Edita (ea)
Szerkesztőbizottság: Mgr. Mikuš Kovácsová Klaudia (elnök), Mgr. Tóth Éva 
(et), Cíferová Iveta, Ing. Kerekes László, Oroszová Margita, Szvorák Emese, 
Cirbus Vladimír
Együttműködnek: Városi Művelődési Központ (VMK), Nógrádi Turisztikai 
Információs Központ (NTIK), Füleki Vármúzeum (FVM), Illéš Zoltán (zi)

Impresszum

A zólyomi Erdészeti és Faipari 
Múzeum 1998-tól minden 

évben meghirdeti a Faetűdök el-
nevezésű versenyt, melynek célja, 
hogy népszerűsítse a fából, illet-
ve egyéb természetes kiegészítő 
anyagokból  készült tárgyak gyár-
tását. A  versenybe középiskolák 
és egyetemek képzőművészeti 
tagozatainak hallgatói, tervezők 
és játékgyártó cégek neveznek 
be. A  megadott témakör évente 
változik, és ez alapján minden 
alkalommal minőségi használati 
tárgyak, ékszerek, fából készült 
lakáskiegészítők és fajátékok ké-
szülnek. A  benevezett alkotások 

a  szakmai zsűri 
értékelése alap-
ján kiállításon 
kerülnek bemu-
tatásra. Ezúttal 
a Vármúzeum 
jóvoltából   egy, 
a verseny összes korábbi évadjá-
ból összeállított  válogatás látogat 
el Fülekre, így igazi remekművek-
re számíthatnak az érdeklődők! 
A megnyitóra 2023. június 16-án, 
16.00 órakor kerül sor a  Városi 
Honismereti Múzeum galériá-
jában. A  tárlat 2023. július 30-ig 
tekinthető meg.

HMF – NTIC 

Júniusban nyílik a „Faetűdök” című kiállítás

A szezon tavaszi részében az 
FTC A csapatának edzői pozí-

cióján cserére került sor. A vezetés 
döntését követően Miroslav Kéryt 
az egykori professzionális futbal-
lista, Ádám Iván váltja a poszton.

Az egykori defenzív középpályás 
cserejátékos és hátvéd a profi kar-
rierje befejezését követően ifjúsági 
edzőként dolgozott Rimaszom-
batban. „Engem és Farkaš Richardot, 
akivel együttműködöm, az FTC elnöke 
szólított meg. Nem volt könnyű dön-
tés, de azt mondtuk, hogy mivel füle-
kiek vagyunk és bizalmat szavaztak 
nekünk, segítünk megmenteni a ligát. 
Elfogadtuk a pozíciót és megteszünk 

mindent, ami az 
erőnkből kitelik” – 
mondta el Ádám 
edző.

A fegyelmen 
kívül a játéko-
sok pszichikáján is dolgozni akar. 

„Most arra van szükség, hogy rendet te-
gyünk a fiúk fejében, emeljünk a pszi-
chikájukon és rendszerszinten változ-
tassunk a dolgokon. Ez nem egyszerű 
így a szezon közepén és ilyen rövid idő 
alatt, de a fiúk hajlandóak erre. Ha a 
srácokkal együtt mindent beleteszünk, 
elérhetjük a kívánt eredményt” – zár-
ta rövidre a beszélgetést.

kmk, ford.: et

A labdarúgóknak ismét új kormányosuk van
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Az FTC tekecsapata ismét 
kimagaslóan teljesített. Az 

ifi-csapat megnyerte a 2022/23-as 
szezon utolsó mérkőzését, meg-
szerezve ezzel a szlovák bajnoki 
címet.

„A negyedik körben hágott a tetőfo-
kára az izgalom, a címhez a legköze-
lebb mi és Zólyombrézó (Podbrezová) 
voltunk. Az utolsó gurításig nem volt 
világos a győztes. Játékosunk Kluka 
Robi, azonban a legvégén eldöntötte a 
mérkőzést, így hazai pályán nyertünk 
és egypontos előnnyel miénk lett a baj-
noki cím” – árulta el az edző, Flach-
bart László.

Az FTC ifjúsági tekeszakosztálya 
így a második nemzeti címet sze-
rezte meg. A győzelemről az edző-
vel együtt Kluka Róbert, Knapp 
Damián, Kovács Patrik, Samuel, 
Bódi Linda, Vaculčiak Jakub és 
Ander Ádám gondoskodott. Kluka 
Róbert egyúttal az alap legjobb já-
tékosa lett, Knapp Damián pedig a 
pontozást tekintve teljesített kima-
gaslóan a zárómérkőzésen.

„Csapatunk Bábel Magdaléna mun-
kájának köszönhetően is ilyen sikeres, 
hiszen ő a fiatalabb tekésekkel foglal-
kozik és az ifjúsági csapatba nagyon 
jól felkészült játékosokat küld. Minden 

Az FTC ifjúsági tekecsapata Az FTC ifjúsági tekecsapata 
ismét szlovák bajnokismét szlovák bajnok

játékosnak, a csapatnak, a szülőknek 
és a szponzoroknak is, Fülek városá-
val az élen, óriási köszönettel tarto-
zunk. A cím elnyerése közös sikerünk” 

– mondta az edző.
A szezont viszonylag sikeresen 

zárta az A és B csapat is. Az A csa-
pat nehéz mérkőzéseket követően 
a tizedik helyen végzett, aminek 
köszönhetően megmentették az 
Interligát. A B csapat az 1. liga ke-
leti tekebajnokságán a szép negye-
dik helyezést érte el. Ezt követően 
azonban elhagyta a szerencse és a 
play off első körében kiesett.

Tényleg sikeres szezont tudha-
tunk magunk mögött. Minden célt 
elértünk, némelyiket túl is teljesí-
tettünk. Ezért köszönettel tarto-
zom a játékosoknak és a háttércsa-
patnak is. Ismét bebizonyítottuk, 
hogy Fülek a tekézők városa is. – 
zárta le Flachbart.

Mikuš Kovácsová Klaudia,
ford: et

Az FTC zászlaja 
alatt működő 

Powerlifting Sport 
Klub újabb bajno-
ki sikereket tudhat 
magáénak. A má-
jusban megrende-
zett kassai országos 
erőemelő bajnoksá-
gon több érmet és 
címet is szereztek, 
valamint az or-
szágos rekordot is 
megdöntötték.

„Tudtuk, hogy nem lesz könnyű, 
ugyanis az erőemelő szövetség meg-
szüntette a 75 kilogrammos súlykate-
góriát, amelyben a legtöbb sportolóm 
versenyzett. Ennek következtében a 
tizenhat éves válogatott játékosaink 
a náluk akár három évvel idősebb 
résztvevőkkel voltak kénytelenek 
megküzdeni. Legutóbb még a járvány 
előtt versenyeztünk az erőemelés há-
rom gyakorlatában, így az említett 
megmérettetésen két sportolónk is de-
bütált” – magyarázta Sajko Ferenc 
edző. Erős és nagy létszámú volt a 
mezőny, a fülekiek azonban hősi-
esen helytálltak. 

„Erőemelésben Záslav Dominik 
(67,5 kg-ig) és Berta Tibor (82,5 
kg-ig) lett szlovákiai bajnok. Tibor 
összesítésben serdülő kategóriában – 
súly- és korcsoporttól függetlenül – is 
első helyezést ért el, Dominik pedig a 
második helyet szerezte meg. Záslav 
Patrik (82,5 kg-ig) fekvenyomásban 
a negyedik helyen végzett, Csík Ni-
kolasz (82,5 kg-ig) pedig ezüstérmes 

Az FTC erőemelői számos érmet szereztek. 
Megdöntötték az országos rekordot is

lett, amivel megszerezte a „Szlovákia 
második legjobbja“ címet, összesítés-
ben pedig a harmadik helyen végzett” 

– sorolta az edző.
 A magasabb súlykategóriában 

(67,5 kg) Berki Miroslav ért el si-
kert, aki Szlovákia bajnoka lett és 
az abszolút rangsorban is első he-
lyet szerzett. A holthúzásban Hor-
váth Dávid (82,5 kg) vett részt, aki 
megvédte tavalyi országos bajno-
ki címét, az abszolút rangsorban 
pedig harmadik helyen végzett.

A sikersorozatot Sajko Ferenc 
edző (95 kg-ig) teljesítménye te-
tőzte, aki fekvenyomásban arany-
érmet szerzett és egyben orszá-
gos rekordot állított fel. „Nagyon 
meglepődtem, nem számítottam 
ilyen sikerre. A srácok nagyon 
ügyesen küzdöttek, minden vára-
kozásunkat felülmúlták. Köszön-
jük nekik a kiváló teljesítményt, 
valamint partnereinknek, Fülek 
városnak és a Tauris cégnek a tá-
mogatást” – tette hozzá Sajko.

kmk, ford.: dk, dp

Az FTC birkózói Szlovákia 
ezüstérmesei lettek. A szinnai 

országos szabadfogású serdülő 
bajnokságra háromtagú csapat 
utazott, Zara Tibor edző, vala-
mint Rácz Zsolt és Jónás Róbert 
birkózók.  

„Rácz Zsolt a 30 kg-os súlycsoport-
ban kilenc birkózó közül jutott a dön-
tőbe. Nagyon jól küzdött, egyetlen hi-
bán úszott el a győzelem. Jónás Róbert 
a 34 kg-osok között tizenegy fős kon-
kurenciában vívta ki a második helyet. 
A fiúk örömet szereztek, a versenyen 
kamatoztatták az edzésbe fektetett 
munkát” – értékelt Zara.

Az eredménynek köszönhető-
en a füleki csapatnak sikerült 23 
klub közül a kilencedik helyet 

elfoglalni. „Elégedettek vagyunk. A 
tagság folyamatosan változik, de Al-
bert Attila edzővel teljes erőbedobással 
foglalkozunk fiatal tehetségeinkkel.”

kmk, ford.: za

Rácz és Jónás két ezüstérmet hozott Fülekre 

Május első hétvégéjén az FTC stadionjában zajlott a közkedvelt 
Füleki Cross futóverseny. Az idei évfolyam iránt rekordszámú 

sportoló érdeklődött. 200 gyerek és 86 felnőtt állt a rajtvonalhoz. A 
szervező FTC mindenkinek köszöni a részvételt és a kiváló hangulatot. 
Találkozunk egy év múlva. kmk, ford.: za

Rekordérdeklődés a Füleki Cross iránt

Fotó: az edző archívuma

Fotók: Mede Alexander

Fotó: az edző archívuma

Fotó: a csapat FB-oldala
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